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Er zijn genoeg bekende (of iets minder bekende) personen in onze gemeenten, waarvan
iedereen zegt: “Ja, die ken ik wel.” Maar hoe goed kennen wij deze personen. Meestal
is het van gezicht, een oppervlakkig praatje, een foto in de krant of via, via. Door middel
van deze rubriek willen we proberen iets meer te weten te komen over deze mensen: hoe
leven ze, wat houdt hen bezig, wat zijn hun hobby’s etc. onder het motto: ‘Laat iemand
‘s een jasje uittrekken, zonder ‘m in zijn hemd te zetten’. Aan het eind van het gesprek
krijgt deze persoon de gelegenheid de pen aan iemand anders door te geven. Afwisse-
lend gaan we naar iemand uit de gemeente Ten Boer en Loppersum. Op aangeven van
Dick Groenhagen te Garmerwolde ben ik op bezoek bij Jan Geuken te Ten Boer.

 Ferry ten Brink

Personalia: Jan Geuken, geboren d.d. 2 mei
1959 te Assen, wonend in Ten Boer sinds
1994, getrouwd met Ineke ten Brinke, geen
kinderen.
Opleiding: HEAO.
Beroep: Buitengewoon ambtenaar burgerlij-
ke stand Ten Boer.
Eerdere functies: Cultureel werk, ministerie
van onderwijs, freelance adviseur in het on-
derwijs, gemeentelijk ambtenaar in Ten Boer
en Delfzijl.
Overige functies: Veurzitter toneelvereniging
Buurhoesspeulers.
Politiek: Pacifistisch/socialistisch.
Hobby’s: Archiefonderzoek, muziek, schrij-
ven en dichten, verhalen vertellen, zingen en
toneelspelen.
Kleur: Blauw.
Karakter: Mild.
Goede eigenschap: Enthousiast.
Slechte eigenschap: Over-enthousiast.
Moet lachen om: Engelse humor.
Kan wel huilen om: Onrecht.
Uiterlijk: Is altijd schijn.
Bewondering voor: Mensen die ‘het verschil’
maken.
Heb moeite met: Structuur.
Trots op: Mijn vrouw.
Vakantie: Duitsland, in hotelletjes.

Muziek: Authentieke blues en Erikah Karst
(Jammer dat je haar zo weinig hoort op de
radio).
Sport: Snooker.
Typisch Gronings vind ik: Korte zinnen.
Televisie: E.V.A. & Adam; De vloer op.
Boeken: Maarten Toonder, Herman Koch.
Kunst: Michel Angelo.
BuurContact: Blij dat die er is; altijd in de
buurt!
Kan me erg verheugen op: De nieuwe cd
vanb Erikah Karst.
Bang voor: Ziekte.
Hoogtepunt: 13 juli 1984; toen heb ik mijn
vrouw ontmoet.
Dieptepunt: Het kwijtraken van mensen.
Vind het jammer: Dat er zoveel spanning in
de Nederlandse samenleving zit.
Wereld: Onderdeel van de ruimte.
Europa: Deel van de wereld.
Nederland: Een eigen plek.
Groningen: Kon minder.
Ten Boer: Niets meer aan doen.
Verder wil ik nog kwijt: Heb oog voor wat er
in het dorp wordt gedaan, bijvoorbeeld de
Buurhoesspeulers.
De pen geef ik door aan: Carel  Hazeveld te
Garmerwolde.

De Paardenbloem, Taraxacum officinalis
De paardenbloem is een algemeen voorkomende wilde plant. Je ziet haar overal tevoorschijn
komen in deze tijd van het jaar. De rozet valt als eerste op. Deze verdringt alle andere bloemen
en planten. Het verwijderen ervan kost veel moeite door de lange penwortel.
De bloemen van de paardenbloem zijn samengesteld uit vele kleine felgele bloempjes. De
paardenbloem bloeit twee keer: in mei en in augustus. Bij zonsopgang opent de bloem zich en
zij sluit zich weer in de schemering en bij regen. En let maar eens op, de gele bloemen staan
altijd naar de zon gericht. Na de bloei wordt de knop een pluizenbol. Een veel beoefend spelletje
is het in één keer wegblazen van de pluisjes. Lukt dat, dan komen al je wensen uit.
In China wordt de plant al in de 7e eeuw genoemd als medicinaal kruid. Door de Arabische artsen
wordt het kruid voor het eerst vermeld in de 11e eeuw. Zij noemden de plant ‘Taraxacon’. Tijdens
de Renaissance werd het kruid in toenemende mate gebruikt. In de 20e eeuw gebruikte men de
plant in de zogenaamde ‘taraxacotherapie’, voor nieren, blaas en constitutie. Dit was een wat
eenzijdige behandeling, die nu niet meer plaatsvindt. In Ierland wordt de plant geëerd door het
maken van paardenbloemenwijn, die op St. Patricksday, 29 april, wordt gedronken. De plant
dankt zijn Nederlandse naam aan het feit dat dit kruid voor paarden (trouwens ook voor varkens
en konijnen) een lekkernij is. Andere namen voor paardenbloem zijn: Hondspol, Leeuwentand,
Molsla, Pisbloem, Beddepisser, Paardendek, Melkwied, Melkblom, Ganzetongen, Henselbla-
deren, Oorringen en Papenkruid en dan heb ik ze nog niet eens allemaal genoemd.

WAT MAAKT DE PAARDENBLOEM ZO WAARDEVOL IN DE NATUURGENEESKUNDE?
Dat is de veelzijdige geneeskrachtige werking. Op de spijsvertering, de urinewegen en de
suikerhuishouding. In de wortel zit inuline. Deze stof werkt als insuline en regelt de suikerom-
zetting en is ook bloedsuikerverlagend. Het melksap bevat een tumorremmende stof. Hiernaar
wordt nog steeds onderzoek verricht. Bij spijsverteringsklachten kun je een kopje paardenbloe-
menthee drinken; soms kan ook thee getrokken worden van de wortel. Dit laatste is erg bitter
en kun je ook beter niet op eigen houtje uitproberen. Je kunt wijn maken van de bloemen. Door
over de rozet een bloempot te zetten of een laagje aarde te gooien, kun je de bladeren bleken.
De zo verkregen sla (molsla) is bleek en niet zo bitter als het groene blad en bevat bovendien
heel veel vitamines.

PAARDENBLOEMENGELEI
Pluk (ongeveer) 365 mooi open gebloeide paardenbloemen, veel dus, van schone grond. Haal
het teveel aan steel eventueel weg. Snijd twee biologische sinaasappels en twee biologische
citroenen in stukken en laat deze met de bloemen op zacht vuur zo’n anderhalf uur koken.
Filtreren en goed uitdrukken voor een maximaal aroma. Het vocht is tot gelei te verwerken met
geleisuiker. Doe de gelei in goed schoongemaakte potten. Een takje rozemarijn of tijm zorgt voor
nog meer smaak en staat erg leuk.

‘Kouwegrondaardappelen’

Gezien ergens in Ten Boer. Was het een 1 april-grap? Heeft iemand medelijden gehad met
de vroeg geplante aardappeltjes en is deze persoon driftig aan het breien geslagen? Of zijn
ze door de wetenschap genetisch gemanipuleerd? Het antwoord vervliegt met de wind ...
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Het Centrum voor Jeugd en Gezin bleek een lastige klus voor de kwartiermaker. In januari is hij
er mee gestopt. Er wordt gezocht naar een nieuwe kwartiermaker/manager.
Wethouder Prins is “niet van plan op dit moment de stekker uit het Centrumplan te trekken. We
willen er vol voor gaan om er een succes van te maken.”
Een week later, op maandag 28 maart, vond de ‘normale’ raadsvergadering plaats. De heer
Mulder, bestuurslid van het zwembad in Middelstum, heeft constructieve gesprekken gevoerd
over de privatisering. “We zijn tevreden over het resultaat. We durven samen met een enorme
groep vrijwilligers dit avontuur aan.” De heer Olthof uit Westeremden nodigt wethouder Hartman
uit om na te meten dat de kinderen met drie kilometer fietsen op school zouden zijn. Hij stelt dat
de huizen minder waard worden als de school uit het dorp verdwijnt. “Het in stand houden van
Marenland weegt qua kosten niet op tegen het in stand houden van scholen. Dit is een extra
bestuurslaag. Ieder respectabel openluchtmuseum heeft een dorpsschool. Ga aan het werk en
maak van je dorp een woonplek met allure.” Ook de heer Van Wijk uit ‘t Zandt is ontevreden over
het IHP. “Wij zijn van mening dat het overgrote deel van de scholen bestaansrecht heeft. Ze
willen worden ondersteund door Marenland en Noordkwartier.” Twee of drie maanden is te kort
om een ‘scenario 5’ uit te werken. Kan het beslismoment worden uitgesteld? De publieke tribune
is rijk voorzien van ballonnen, die na zijn toespraak stuk geprikt worden, alsof het koud vuurwerk
is. Nog drie insprekers uiten hun ongenoegen over het IHP. De laatste inspreker is de heer
Warink. Hij ziet het idee om het K.P. Zijlbad maximaal anderhalve meter diep te maken nergens
terug. Is bij alle mogelijke subsidiegevers, bijvoorbeeld RWE, aangeklopt voor ondersteuning?
En wil het college het bad alsnog sluiten, zelfs als er bezuinigingen worden gevonden? Dat
laatste wil wethouder Prins “met kracht ontkennen.” De onderzoeken hebben leuke dingen
opgeleverd, maar geen structurele oplossingen. “Men heeft niet gekeken naar privatiseren. Dat
moet wel. Het college wil privatiseren met als doel het K.P. Zijlbad in de benen te houden.”
Wethouder Hartman zegt nogmaals toe dat alle suggesties, ideeën en opmerkingen in het
raadsvoorstel IHP zullen worden meegenomen. “We vragen de raad om het stuk als visiestuk
vast te stellen. Dat betekent dat er meer tijd is om alternatieve scenario’s uit te werken.”
Verschillende fracties willen dat de beslissing op z’n minst wordt uitgesteld. De wethouder:
“Morgenmiddag neem ik alle reacties mee in het overleg.”
Met een aantal sportverenigingen zijn afspraken gemaakt over privatisering. De raad is er
kritisch positief over. Eén stuk is opgesteld in ‘t Gronings en moet ook in het Gronings behandeld
worden. Het is tenslotte meertmoand-dialectmoand. Diverse (import-)raadsleden hebben
geoefend om vlekkeloos ‘Wie binn’n veur’ te zeggen. De heer Schollema stelt voor om in maart
2012 de hele vergadering in het Gronings te houden. De heer Huizinga is het met hem eens.
Een initiatiefvoorstel is niet nodig. Schollema: “Wij doen dat gewoon.”
En dan was er op 4 april nog een commissievergadering. Twee Powerpointpresentaties. Een
saaie door de heer Werner van het OV-bureau Groningen-Drenthe over, u raadt het al, het OV
in Loppersum en omstreken. En een boeiende door de heer Hulshof over de stand van zaken
bij de verschillende bouwprojecten in de gemeente. Het lukte mevrouw Oldenhof trouwens goed
om de commissieleden aan het discussiëren te krijgen.

Lammert Zuiderveld


